
 

Zadeva: Zapisnik 90. redne seje 

Seja PS SINTEZE-KCD in Nacionalnega sveta za volilni sistem (NSVS) je potekala 

prek elektronskih medijev v torek, 3. junija 2025 med 17. in 18.10. uro po naslednjem 

dnevnem redu: 

1. Zaprosilo KPK za podatke o prijavljenem lobiranju; 

2. Priprava okrogle mize na TV-MB - 11. junija 2025; 

3. Informacija o 2TDK in Tarči;  

4. Razno 

Ad 1). Zaprosilo KPK za podatke o prijavljenem lobiranju: 

Predsedujoči je prisotne informiral o dopisu KPK, ki želi podatke glede možnega 

lobiranja v korist pravne osebe Sinteza – aktivni državljan, ki naj bi ga izvajala gg. Dr. 

Dušan Plut in Vlado Pogorevčnik. Lobiranje naj bi se zgodilo v obliki sestanka-

razgovora, ki smo ga imeli predstavniki SINTEZE-KCD s predstavniki Poslanske 

skupine stranke Svoboda glede naše pobude za oblikovanje pokrajin. Kot gradivo so 

prisotni prejeli odgovor na imenovani dopis KPK. 

Razprava je pokazala ne le na skrajno abotnost omenjene prijave o lobiranju. Pravna 

oseba Sinteza – aktivni državljan  je prazna forma, ki ni aktivna, nima poslovnega 

računa, lastnine, zaposlenih, sodelavcev, itd. Predpostavljeno lobiranje v njeno korist je 

skrajna neumnost. 

Ker podatki Erarja kažejo, da se je podobno že večkrat zgodilo, je razprava v 

nadaljevanju opozorila na vso nesmiselnost sedanjega sistema za prijavo lobiranja. 

Lobiranje gotovo poteka, tudi z dogovori za korupcijo, toda to se dogaja na zasebnih 

jahtah, na raznih golf srečanjih ali v  »zadnjih sobah« privatnih gostišč, itd., ne pa na 

razgovorih v DZ.  Sistem prijav bolj kot razkrivanju lobiranja tako dejansko služi kot 

paravan za njegovo prikrivanje in je pravi proizvod naše birokratske mentalitete. Ni 

jasno, ali se politika tega v celoti zaveda oz. ali ga celo dejansko uporablja za alibi, zakaj 

se resno ne loti boja proti korupciji, ki je postala nacionalna politična identiteta. 

   Ad 2).  Priprava okrogle mize na TV-MB: 

Vodja priprav za organizacijo Okrogle mize, V. Pogorevčnik, je prisotne seznanil, da je 

uspel dogovoriti datum, vsebino in krog sodelujočih. Okrogla miza naj bi potekala v 

sredo, 11. junija 2025 (snemanje ob 15.00,  predvajanje ob 20 h), tema je usmerjena na 

naš predlog uveljavitve  pokrajin ter analizo politične situacije, zakaj smo edina 

»postsocialistična« država, ki tega že 30 let ne zmore, ter s tem povezanim problemom 

negativne selekcije političnih kadrov na volitvah (nedemokratični volilni sistem) in 



 

korupcijo. K sodelovanju so povabljeni: gospa Tereza Novak, predsednica Odbora za 

notranje zadeve, javno upravo in lokalno samoupravo, dr. Dušan Plut in E. M. Pintar. 

Razpravo vodi dr. Zoran Medved. 

Dogovorjeno je bilo, da M. Marc vabilo, kjer bodo posebej izpostavljena nekatera 

vprašanja in teme pogovora, posreduje ožjemu krogu članov in sodelavcev s prošnjo, da 

opozorijo na eventualna dodatna vprašanja in kritične točke. 

   Ad 3) Informacija o 2TDK in Tarči: 

Predsedujoči je v krajšem uvodu pojasnil nekaj ozadja, zaradi katerega je bil povabljen 

v oddajo »Tarča«. Koncept je bil, da iz obravnave konkretnega inkriminiranega primera 

razpravo popeljemo k vprašanjem, ali je ta primer izjema ali lahko iz dodatnih podatkov 

in indicev sklepamo, da je problematičen pravzaprav sistem SŽ v celoti, da se taki 

primeri v njem pojavljajo pogosto, skoraj zakonito (zakaj javnost ta sistem razume kot 

»črno luknjo«). Moja naloga naj bi bila predvsem, da predstavim, kakšna so tovrstna 

opozorila PSCN na delovanje SŽ. (elektrifikacija 2TDK z enosmernim tokom, 

nesposobnost SŽ da iz lastnih dohodkov vrača posojila, vztrajanje SŽ, da Vlada v 

naslednjih 30 letih plačuje investitorju  (2TDK) oz. SŽ po 40 – 60 mio letno za 

»dostopnost do tirov« - ki so v njeni lasti oz. lasti države (!), itd. 

Oddaja je potekala drugače. Ujela se je v razglabljanje odvetnikov, kdo je kriv in 

dejansko odgovoren v izpostavljenem kriminalnem primeru, pri čemer je govorica teles 

sodelujočih jasno kazala, da to ne more in ne sme biti direktor SŽ. Več kot očitno je bilo, 

da aktualna politika voditeljici oddaje ni dala dovoljenja, da razpravo popelje v  analizo 

spornega delovanja SŽ kot sistema, niti k spornim vprašanjem projekta 2TDK. Ponavlja 

se torej situacija iz primera projekta TEŠ 6: vpletene politične stranke iz levega in 

desnega političnega pola še danes ne dovolijo Policiji in DT, da primer korupcije in 

plenitev javnega denarja, ki je v projektu TEŠ 6 šla v stotine mio evrov, temeljito razišče 

in sodno sankcionira… 

   Ad 4). Razno: 

Predsedujoči je predlagal, da se v naslednjem obdobju podrobneje posvetimo 

vprašanjem, kako sistem civilnega nadzora večjih javnih investicijskih projektov (tim. 

PSCN) uzakoniti. K tej temi je pripravil nekaj izhodiščnih tez (glej  prilogo Zapisniku), 

dogovorjen pa je tudi sestanek z uglednim mednarodnim pravnikom, ki se ukvarja prav 

z vprašanji nadzora velikih projektov. Informacija bo pripravljena za naslednjo sejo, 

obenem pa so zaprošeni vsi, da dajo svoje pripombe in predloge k gradivu do srede 

naslednjega tedna. 

Osnutek zapisnika pripravil Emil Milan Pintar    

http://www.sinteza.co/wp-content/uploads/2025/06/Zakonska-opredelitev-PSCN-a.pdf

